
Protokół Nr  16/ XXI/12 
 

z XXI sesji Rady Gminy Mieścisko poprzedzonej wspólnym posiedzeniem Komisji Rady Gminy 
w dniu 20 grudnia 2012 r. w godzinach od 10.00 do 14.15 w sali sesyjnej Urzędu Gminy 
Mieścisko. 

 
 

W dniu dzisiejszym XXI sesja Rady Gminy została poprzedzona wspólnym posiedzeniem 
Komisji Rady, którego tematem było zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję. 
Wspólne posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz.10.00 i zostało otwarte przez 
Przewodniczącą Rady Gminy – P.Elżbietę Kapczyńską. 
Przewodnicząca Rady powitała  biorących udział w posiedzeniu: radnych Rady Gminy, Wójta 
Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego, Skarbnika Gminy – P.Teresę Samarzewską oraz 
Inspektora ds. obsługi organów gminy – P.Wiesławę Kujawa. 
Po powitaniu i przedstawieniu tematu wspólnego posiedzenia Komisji udzieliła głosu 
Skarbnik Gminy – P.Teresie  Samarzewskiej. 
Skarbnik Gminy omówiła  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 roku, 
jakie są niezbędne do wprowadzenia do końca roku przez Radę Gminy. 
W wyniku zmian zwiększa się dochody budżetu gminy  jak również wydatki budżetu Gminy o 
kwotę   151.619 zł. 
Skarbnik Gminy podała podstawy wprowadzenia zmian w budżecie  tj, pisma dyrektorów 
Szkół i Przedszkola oraz Ośrodka Pomocy Społecznej oraz  omówiła wprowadzone zmiany. 
Zmiany związane ze  zwiększeniem dochodów dotyczą min.: 
- w dziale 756 – o kwotę  60.673 zł w podatku rolnym od osób prawnych  z uwagi, że w 
wymiarze szacunkowo przyjęto wyższy procent ulgi inwestycyjnej powodujący tym samym 
zmniejszenie planowanych dochodów; 
- w dziale 756 -  o kwotę 69.000 zł podatek rolny z tytułu spłaty zaległości podatkowych oraz 
dokonanych w ciągu roku przypisów w wymiarze podatku;  
- w dziale 700 – o kwotę  6.000 zł  wpłaty za czynsze komunalne oraz czynsze dzierżawne; 
Zmiany dotyczą min, zwiększenia wydatków: 
- w dziale 801 - Oświata i wychowanie -   o kwotę  25.725 zł z przeznaczeniem na wypłatę w 
miesiącu grudniu br. dodatków motywacyjnych dla nauczycieli w Szkole Podstawowej w 
Mieścisku, Gimnazjum i  Przedszkola w Mieścisku. Wynika to z faktu, że gmina musiałaby 
wypłacić do końca stycznia 2013 roku wyrównanie średnich wynagrodzeń za rok 2012 we 
wszystkich awansach zawodowych, za wyjątkiem nauczycieli-stażystów; Środki nie dotyczą 
Szkoły w Popowie Kościelnym, które oświadczyło, że wygospodaruje kwotę w ramach swoich 
środków. 
- w dziale 750 – o kwotę 47.800 zł z przeznaczeniem na zakup oleju opałowego oraz 
programu SIGID do księgowania czynszów komunalnych; 
- w dziale 900 –Gospodarka komunalna –  o kwotę  40.000 zł z przeznaczeniem na zapłacenie 
faktury za oświetlenie uliczne (35.000 zł) oraz na konserwację tegoż oświetlenia.;  
- dziale 852 – rozdział 85212 - Pomoc Społeczna – zwiększa się i zmniejsza wydatki o kwotę  
3.400 zł, z czego zwiększa się o kwotę 3.000 zł z przeznaczeniem na opłacenie składek ZUS od 
osób uprawnionych do pobierania świadczeń pielęgnacyjnych. 
- w dziale 010 – Rolnictwo o kwotę  68.850 zł z przeznaczeniem na dopłatę do wody i 
ścieków oraz przegląd hydrantów; 
Zmiany związane ze  zmniejszeniem wydatków dotyczą min: 
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- dodatków  mieszkaniowych – o kwotę  9.700 zł; 
- wydatków związanych z wynagrodzeniami i pochodnymi w Ośrodku Pomocy Społecznej – 
12.916 zł 
- zmniejsza  się  dotację dla samorządowej instytucji kultury o kwotę  5.637 zł; 
Ponadto Skarbnik Gminy poinformowała o wniesieniu jeszcze jednej autopoprawki do 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie związanej z wnioskiem P.Mariana Wituckiego 
– sołtysa wsi  Sarbia aby ze środków funduszu sołeckiego  zakupić zmywarkę do Domu 
Kultury w Sarbii na kwotę  5.500 zł. Wójt pozytywnie przychylił się do wniosku stąd prośba 
do Rady aby tę autopoprawkę uwzględnić. Wynika ona z przesunięcia wydatków bieżących 
na inwestycyjne. 
P.Marian Witucki – sołtys wsi ma  środki zaplanowane w wydatkach bieżących i nie może 
dokonać zmiany zakupu. W tej sytuacji musi nastąpić zmiana paragrafu z wydatków 
bieżących na inwestycyjne. Wójt nie może dokonać zmian w wydatkach inwestycyjnych, nie 
może przesuwać z działu do działu, może dokonywać zmiany tylko między rozdziałami i 
paragrafami. 
Nad projektem uchwały Przewodnicząca Rady zarządziła dyskusję w której głos zabrali: 
- radny Witucki – „mówiliśmy o kosztach energii elektrycznej i P.Skarbnik mówiła, że jeszcze 
nie ma faktur. W projekcie uchwały jest zwiększenie wydatków na oświetlenie, czy to 
oznacza, że nowy operator jest droższy ?” 
- Skarbnik Gminy – „myśmy nie mieli w pełni zabezpieczonych środków na oświetlenie 
uliczne, zawsze zmniejszaliśmy je. Faktury za ten rok za energię jeszcze nie przyszły. Jeśli 
przyjdą w styczniu to one muszą być zaksięgowane w roku 2012.Pan Wójt 30 grudnia br. jeśli 
zabraknie środków może dokonać przesunięć między rozdziałami” 
- radny Wojtyszyn – „dlaczego oni zwlekają z wystawieniem faktur ? 
- Skarbnik – „myśmy już pisali żeby nam fakturę rozłożyli na raty z uwagi na trudny okres 
płatności. Czasami jest tak, że jeszcze w lutym wpływają faktury za rok poprzedni”; 
- radna Kapczyńska – zapytała jaki jest czasookres rozliczeniowy, do kiedy jednostki mogą 
składać faktury dot. zobowiązań roku 2012  ? 
- Skarbnik – „do końca stycznia musimy zrobić sprawozdanie” 
- radna Kapczyńska – „czyli cały czas księgi są otwarte” 
- Skarbnik – „najgorsza jest faktura, która przychodzi w styczniu 2013 roku gdyż trzeba mieć 
na nią plan w grudniu i w styczniu. Raz jest zaangażowanie, a raz występuje jako wydatek” 
- radny Rodzewicz: 
1) w dziale 010 – ujęta jest kwota  68.850 zł z tytułu zwiększenia wydatków dot. dopłaty do 
wody i ścieków oraz za przegląd hydrantów. Ile z tego kosztuje przegląd hydrantów ? 
2) „czy Gminna Biblioteka tak dobrze stoi, że zaoszczędziła bo zmniejsza się  jej dotację o 
kwotę 5.637 zł ?” 
3) „czy P.Skarbnik ujęła kwotę 5.000 zł dopłaty na konto wspólnoty  to co jest związane ze 
wspólnotą mieszkaniową w Domu Nauczyciela w Mieścisku ?” 
Na ostatnie zapytanie radnego Wójt wyjaśnił, że od 1 stycznia 2013 r. będzie konto. W tym 
roku nie ma gdzie przelać”; 
Z kolei do zapytań radnego odniosła się Skarbnik Gminy: 
- „jeśli chodzi o Gminną Bibliotekę Publiczną to staramy się też pomagać. Od 3 do 5% 
dochodów gmina nie zrealizuje i dlatego o ten % zmniejszyliśmy wydatki żeby przenieść w 
szczególności na Oświatę .Z Biblioteką jesteśmy w kontakcie i nie powinno zabraknąć 
środków. Jeśli będzie brakowało, to w styczniu będzie dotacja. Poza tym Gminna Biblioteka 
została podłączona do ogrzewania gazowego, wydatek dopiero będzie w styczniu i zapłata 
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nastąpi w styczniu. W grudniu Biblioteka nie zapłaci za ogrzewanie gazowe (w 
przeciwieństwie,  kiedy w grudniu trzeba było kupić olej) – nastąpiło przesunięcie w czasie 
tych wydatków. 
- Przewodnicząca Rady – zwróciła uwagę , że po podłączeniu ogrzewania gazowego  jest 
bardzo ciepło w Bibliotece i Szkole Podstawowej. Szkoda tego gazu”; 
- Skarbnik – przegląd hydrantów to roczny koszt 6.000 zł” 
- radny Rodzewicz – a kto płaci za remont hydrantów ? 
- Wójt – odpowiedział, że gmina. 
- radny Wojtyszyn – „zmieniony został operator telefonów komórkowych. Nie jest nim TPSA. 
Na ile to jest korzystne z nowym operatorem, gdzie rozmowy z jednostkami podległymi 
liczone są w ramach abonamentu ?” 
- Wójt – poinformował, że bliższych informacji udzieli P. Sekretarz jednak w uzupełnieniu 
należy dodać, że dzisiaj TPSA mówi, że nie ma możliwości podłączenia Internetu na 
istniejących światłowodach, podczas gdy dzwoni się do innego operatora i on może pójść po 
tych samych drutach. W kwestii telefonów stacjonarnych w Urzędzie Gminy pracownicy 
płacą za rozmowy prywatne, jak również posiadacze telefonów komórkowych służbowych 
płacą za rozmowy przekraczające limit. 
Z kolei Wójt  poinformował o wniesieniu do dzisiejszego porządku sesji jeszcze jednego 
projektu uchwały tj. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Mieścisko. 
Firma WINDBUD  Sp. z o.o z  Inowrocławia  zwróciła się do Wójta o wszczęcie procedury 
zmiany studium w związku z zamiarem budowy 5 elektrowni wiatrowych na terenie gminy 
Mieścisko  Zgodnie z obowiązującymi przepisami w studium należy wyznaczyć, obszary na 
których rozmieszczone będą elektrownie wiatrowe o mocy przekraczającej 100 KW i strefy z 
ograniczeniami w zabudowie oraz w zagospodarowaniu i użytkowaniu terenu.  
Zmiana studium dotyczy zmiany przeznaczenia części gruntów w obrębach geodezyjnych: 
Mieścisko, Podlesie Kościelne, Budziejewo,  Budziejewko,  Miłosławice,  Zbietka i Kłodzin. 
Komisje projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie. 
Po zaopiniowaniu projektów uchwał realizowano punkt Sprawy bieżące w którym głos 
zabrali: 
- Wójt – poinformował, że w dniu 30 grudnia br. w Domu Kultury w Mieścisku odbędą się 
Jasełka. W dniu wczorajszym został o tym poinformowany  przez współorganizatorkę 
P.Małgorzatę Woźniak z Mieściska, co zasługuje na uznanie, że to jest inicjatywa oddolna’. 
- Przewodnicząca Rady – poinformowała, że 30 grudnia br. chór  Kanon będzie śpiewał 
kolędy w Kościele w Podlesiu Kościelnym i w Popowie Kościelnym. Występ chóru będzie 
poprzedzony występem zespołu „Sarbinie”’ 
Będąc przy głosie Przewodnicząca Rady podziękowała radnemu Michałowi Kalka i jego bratu 
Adamowi, którzy wyszli z inicjatywą postawienia na rynku w Mieścisku gwiazdora i bałwana 
którym towarzyszyła jazda młodzieży na motorach w strojach mikołajkowych. 
- P.Michał Kalka – dodał, że ta młodzież chce założyć w Mieścisku koło motorowe i ten 
objazd miał być pierwszą prezentacją aby później mogli zapromować się na Targach 
Michałowskich; 
- Przewodnicząca Rady – poinformowała o sposobie załatwienia wniosku mieszkańców 
Osiedla Michałowskiego i ulicy Pocztowej o ograniczenie szybkości na ul.Pocztowej, Była też 
uwaga jeśli chodzi o TIR-y wożące pasze, które rozpędzają się., a przechodzące tam matki z 
dziećmi boją się iść. W celu rozpatrzenia wniosku  został zaproszony do Urzędu Gminy 
przedstawiciel Zarządu Dróg Powiatowych, Ruchu Drogowego. W wyniku rozmów ustalono, 
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że będzie w tym rejonie wzmożony dyżur patrolu Policji. Jest tam ustawiony znak „50” w I 
kwartale 2013 roku będzie ustawiony  znak „Uwaga dzieci”. 
Przedstawiciel Zarządu Dróg tłumaczył, że podstawowe zasady bezpieczeństwa zostały 
zachowane. Opanowanie ruchu TIR-ów jest bardzo trudne gdyż posługują się oni w 
komunikacji między sobą radiami. 
Ponadto P. Przewodnicząca Rady ponowiła wniosek mieszkańców Mieścisko o postój 
samochodów przy nieruchomości P.Matuszczaka na  ul.Pokoju stanowiący  duże utrudnienie 
ograniczające widoczność przy wyjeździe pojazdów z ul.Kościuszki. 
- Wójt – poinformował, że przeprowadzi rozmowę z zainteresowanym. 
Z kolei na posiedzenie Komisji przybyła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kedracka, która udzieliła 
wyjaśnień w kwestii przewidywanych oszczędności na skutek zmiany dostawcy telefonii 
komórkowej. 
W związku z faktem, że przedmiotem dzisiejszej sesji jest uchwalenie budżetu Gminy na 2013 
rok Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o uwagi do przedłożonego projektu 
budżetu. 
- radny Rodzewicz – wyszedł z propozycją aby w przyszłości pomyśleć o oświetleniu  
ledowym gminy; 
- Wójt – wyjaśnił, „że przy tej mocy jaką mamy, na razie zamontowanie lamp w I roku będzie 
kosztować tyle ile zaoszczędzimy. Ja mogę prowadzić rozmowy na wymianę oświetlenia” 
- radny Wojtyszyn – „jest to w tej chwili drogie a moc  ich jest słaba. Musiałoby być kilkaset 
punktów ledowych, a koszt jest wysoki”. 
Radnym na wspólnym posiedzeniu zostały rozdane pisemne informacje o planowanej 
sprzedaży składników majątkowych w przyszłorocznym budżecie. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
- radny Rojewski – wnioskował aby w zebraniach wiejskich organizowanych w styczniu 2013 
r. brał udział dzielnicowy z danego rejonu. 
- Wójt – poinformował, że Policja każdorazowo otrzymuje harmonogram zebrań. 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady ogłosiła 10-minutową przerwę po 
której rozpocznie się XXI sesja Rady Gminy. 
 
Po przerwie Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta Kapczyńska otworzyła oficjalnie XXI sesję Rady 
Gminy. Na wstępie powitała radnych Rady Gminy,  Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego,  pracowników administracji samorządowej, sołtysów wsi i wszystkich 
zaproszonych gości. 
(Lista obecności zaproszonych sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią załączniki Nr 1 i 2 
do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy, na dzisiejszej 
sesji obecnych jest 15, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna do 
prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
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Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XXI sesji Rady Gminy, jaki radni i 
goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego porządku Wójt wniósł zmianę wnioskując o wprowadzenie dodatkowej 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Mieścisko. 
Przewodnicząca Rady poddała wniosek Wójta pod głosowanie. Na 15 radnych projekt 
uchwały w głosowaniu jednogłośnie został wprowadzony do porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Innych zmian do porządku sesji nie zgłoszono. 
Porządek obrad XXI sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji. 
 2  Stwierdzenie quorum. 
 3. Przedstawienie porządku obrad XXI sesji Rady Gminy – możliwość  
    wprowadzenia zmian. 
 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 6. Zapytania sołtysów. 
 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  
    międzysesyjnym. 
 9.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 rok, 
10.Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Mieścisko  na lata 2013-2022, 
11. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na 2013 rok: 
 
           1) odczytanie projektu uchwały budżetowej z uzasadnieniem, 
           2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy  
                Mieścisko na 2013 rok,  
           3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o pra widłowości Wieloletniej  
                Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko,  
           4) odczytanie opinii Komisji stałych Rady Gminy,  
           5) przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji Rady, 
           6) przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej,  
           7) dyskusja nad projektem budżetu, 
           8) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta, 
           9) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
 
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie. 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że tradycyjnie protokół z ostatniej sesji był do 
wglądu w biurze Rady. Nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń w związku z powyższym 
wnioskowała o jego przyjęcie bez odczytywania poddając pod głosowanie.  
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Na 15 radnych w głosowaniu jednogłośnie  protokół z ostatniej sesji został przyjęty 
jednogłośnie  bez odczytywania. 
Po przyjęciu protokołu Przewodnicząca Rady powitała obecnego na dzisiejszej sesji 
P.Wojciecha Skrzypczak, wieloletniego działacza sportowego ludowych zespołów 
sportowych, który kończy na terenie naszej gminy pewien etap kariery zawodowej. Z tego 
miejsca wspólnie z P.Wójtem chcieli bardzo podziękować  Panu Skrzypczakowi za długoletnią 
współprace, za sukcesy sportowe, które dzięki niemu dokonały się, a przedewszystkim za 
krzewienie wśród mieszkańców sportowego trybu życia, za organizację różnych spartakiad 
sportowych. 
- Wójt Gminy – dodał, że na Wojtku zawsze można było polegać. Gdziekolwiek byłaby 
spartakiada to Wojtek zawsze skompletował drużynę i reprezentował nas wszystkich za co  
serdecznie dziękujemy. Wspólnie z P.Przewodnicząca wręczyli P.Wojtkowi Skrzypczakowi 
dyplom wraz z książką o Stanisławie Wyspiańskim. 
Z kolei zabrał głos P.Wojtek Skrzypczak, który podziękował za zaproszenie na dzisiejszą sesję, 
wyraził zadowolenie z powodu powrotu do swojej gminy. Stwierdził, że to nie jest tak, że w 
tym momencie kiedy pracuję w gminie Wągrowiec przekreśla wszystko co związane z gminą 
Mieścisko. Otóż tak nie jest. Tutaj ma swoich przodków, mamę dlatego ta gmina będzie jego 
ukochaną gminą. Zapewnił, że zostawia po sobie pewną grupę bardzo doświadczonych i 
młodych ludzi, byłych i obecnych sportowców którzy pociągną to wszystko dalej. Są to osoby 
kompetentne mimo młodego wieku. Kilka dni temu była Rada Powiatowa LZS w Wągrowcu. 
Gdzie na miejsce P.Wojciecha Skrzypczaka – Przewodniczącego LZS został desygnowany 
Łukasz Nawrocki z Nieświastowic, który przejmie współpracę z samorządem odnośnie 
działań sportowych w gminie. Dobrze, że jeszcze są działacze sportowi w osobach P.Mariana 
Wituckiego. Z kolei podziękował wszystkim tym, którzy  pomagali mu w jego działaniach 
P.Wójtowi. P.Przewodniczącej. sołtysom, radnym, kolegom, przyjaciołom z terenu gminy 
Mieścisko. Na zakończenie dodał, że nie zapomni o gminie Mieścisko. Jeśli będzie dzwonek 
alarmowy – pomóż, proszę zadzwonić – ja przyjadę”. 
Z kolei głos zabrał radny P.Marian Witucki –  w imieniu sportowców zrzeszonych w LZS gminy 
Mieścisko podziękował P.Wojtkowi za pracę, którą włożył. To była ciężka praca gdyż 
zaczynaliśmy od 12 miejsca w powiecie, a doszliśmy do I miejsca. Jeszcze przed powstaniem 
powiatu uczestniczyli wspólnie w spartakiadach województwa  poznańskiego. Poinformował, 
że w ostatni poniedziałek odbyła się Rada Powiatowa LZS na której były podsumowane 
działania sportowców powiatu wągrowieckiego w roku ubiegłym oraz udział w turnieju o 
puchar Marszałka Województwa Wielkopolskiego. Na 28 powiatów, które startowały, powiat 
wągrowiecki zajął  III miejsce, natomiast duży udział w tym III miejscu jest sportowców z 
gminy Mieścisko min. dzięki P.Wojtkowi i innym zwiedziliśmy nasze województwo począwszy 
od Złotowa po Ostrzeszów, od Szamotuł po Słupcę, bo tam odbywały się spartakiady. W 
dowód podziękowania wręczył P.Wojtkowi puchar nie ukrywając przy tym, że będzie nam 
kolegi Wojtka brakowało. 
P.Wojciech Skrzypczak podziękował jeszcze raz, wręczając kalendarze z krajobrazem gminy 
Wągrowiec i życzył wszystkich zdrowych, spokojnych świąt i wyraził nadzieję, że nasza 
współpraca będzie nadal kontynuowana, mimo, że pracuje 13 km dalej.  
- Przewodnicząca Rady na zakończenie  jeszcze raz podziękowała P.Wojtkowi za rozwój 
tężyzny fizycznej na terenie naszej gminy, życząc sukcesów na nowym stanowisku z nadzieją, 
że współpraca z Mieściskiem będzie nadal aktualna. Ponadto życzyła  wszystkiego dobrego z 
okazji  Świąt Bożego Narodzenia oraz  Szczęśliwego Nowego Roku. 
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- P.Marian Witucki zawiadomił, że  powiatowa zimowa spartakiada odbędzie się 17 lutego 
2013 r. w Mieścisku. 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
Na dzisiejszej sesji radni nie zgłosili zapytań. 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Marian Witucki – sołtys wsi Sarbia – droga Podlesie Kościelne-Sarbia- Podlesie Wysokie –
jest bardzo dużo dziur, zwłaszcza na torach jest powybijane i ta droga jest w fatalnym stanie. 
Jest tak bardzo popękana, że jeśli przyjdzie zima, a najpierw będą opady deszczu to ten asfalt 
będzie wyglądał jak droga Podlesie Kościelne- Budziejewo. Trzebaby pomyśleć i ująć remont 
tej drogi w planie na 2014 rok. To jest droga, która była robiona jeszcze przed powstaniem 
powiatu, pierwsza część od krzyżówki z Podlesia Kościelnego do Sarbii to była robiona w 
1987 roku. Do tej pory sami mieszkańcy zbierali pobocza i być może to powtórzymy ? 
- Wójt – „jeżeli taka inicjatywa będzie to pewnie zorganizujemy to. Trzeba oznakować, 
zawiadomić Zarządcę Drogi, że wchodzi się na kogoś teren.” 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne -  -„gdyby był robiony przegląd lamp to 
naprzeciwko P.Mieczysława Kubickiego w Popowie Kościelnym nie świeci lampa”;  
 
 
Adn. 7 
 
 Informację z działalności międzysesyjnej złożył Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński 
(Informacja stanowi załącznik Nr 4  do protokołu).  
 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnym: 
- 15 grudnia br. – wspólnie z P. Wójtem uczestniczyła w spotkaniu wigilijnym dla dzieci z 
rodzin niezamożnych organizowanym poraz V przez P.Leszka Bodusa w zajeździe „Bratanki”. 
Fundatorami paczek byli: Wójt, radni, P.Skarbnik. Było 130 paczek. Spotkanie wigilijne 
uświetnił chór CANON  działający przy Domu Kultury Dzieci były wytypowane przez 
Dyrektorów Szkół jak również przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Mieścisku. 
Przewodnicząca Rady wskazała, że w pomoc mogą zaangażować się też w przyszłości sołtysi; 
- brała udział w spotkaniu wigilijnym emerytów oraz na zaproszenie Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w „Jasełkach” w wykonaniu dzieci ze świetlicy 
socjoterapeutycznej. 
Przewodnicząca Rady jeszcze raz podziękowała wszystkim sponsorom za wsparcie 
finansowe. 
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Adn. 9 – podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 rok 
 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu P.Skarbnik celem uzasadnienia projektu. Zmiany 
dotyczą zwiększenia dochodów budżetowych i podobnie wydatków budżetowych o kwotę 
151.619 zł. Skarbnik Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmian budżetowych.  
Proponowane  zwiększenia dochodów i wydatków zostały przeznaczone na niezbędne cele 
potrzebne do realizacji budżetu, w tym również dla Oświaty – 25.000 zł (w tym dodatkowo 
dla Sz.P w Mieścisku – 11 tys. Zł, Gimnazjum – 11 tys.zł, Przedszkola – 4 tys.zł ) i wszędzie 
tam gdzie brakowały środki na niezbędną działalność budżetową. Ponadto nastąpiło 
przeniesienie wydatków w wysokości 5.500 zł. Jest to wydatek inwestycyjny w ramach 
wydatków klubów i świetlic.  
W związku z brakiem zapytań do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Przewodnicząca Rady poddała projekt pod głosowanie. Na 15 radnych uchwała w 
głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Adn. 10 – Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2013 – 2021 
 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa 
Samarzewska. 
„WPF pokazuje możliwości inwestycyjne oraz kształtowanie się zdolności kredytowej danej 
jednostki. Szczegółowo przedstawiła dochody i wydatki oraz zadłużenie gminy zawarte w 
WPF na rok 2013.W roku 2013 planowana łączna kwota spłaty zobowiązań wynosi 9,48%, a 
maksymalny dopuszczalny wskaźnik spłaty, który liczony jest za okres 3 lat wynikający z 
art.243 ufp musimy mieć 7,08%.Jest to wskaźnik, który nie spełnia wskaźnika spłaty z art.243 
ufp gdyby ta ustawa obowiązywała od 1 stycznia 2013 r., natomiast ustawa obowiązuje od 1 
stycznia 2014 r. i od tego roku gmina spełnia wskaźnik spłaty z art.243 ufp. W roku 2013 
obowiązują stare zasady co do długu publicznego, gdzie maksymalny wskaźnik spłaty 
zobowiązań do dochodów ogółem wynosi 15%  (na 2013 rok planuje się wskaźnik 9,48%) i 
wskaźnik długu publicznego 60% (gmina planuje na 2013 r. - 34,61%)” 
Skarbnik Gminy zwróciła uwagę, że w sposobie finansowania długu nie ma przychodów z 
tytułu kredytów oprócz pożyczki, nie ma też planowanych obligacji, czyli rok 2013 i kolejne 
lata czekają gminę bez zaciągania długu publicznego. Priorytetem jest dla nas pozyskiwanie 
dochodów zewnętrznych, ze środków unijnych na które też trzeba mieć swój udział własny. 
W roku  2014 wskażnik zadłużenia jest zgodny z art.243 ufp, Uwarunkowane to też jest od 
uzyskanych dochodów ze sprzedaży majątku gminy. Skarbnik Gminy przedstawiła wykonanie 
dochodów ze sprzedaży majątku gminy w 2012 r., na plan 785.505 zł, wykonano 418.759,81 
zł tj. 53,31%. 
Skarbnik Gminy z kolei odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o prawidłowości 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2013-2022, która jest opinią 
pozytywną. 
(Opinia RIO w Poznaniu o prawidłowości WPF stanowi załącznik Nr 6 do protokołu). 
Z kolei Skarbnik Gminy omówiła objaśnienia przyjętych wartości zawarte w Załączniku Nr 2 
do uchwały w sprawie WPF. 
W dyskusji radny Rodzewicz stwierdził: „mówiąc o budżecie uważam w dalszym ciągu, że są 
przeszacowane dochody, a niedoszacowane wydatki”; 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie 
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Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”.  
Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 
2013-2022 została podjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.  
 
Adn.11 – Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na 2013 rok 
 

Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały budżetowej na 2013 rok, z 
wykorzystaniem prezentacji multimedialnej. 
(Prezentacja projektu budżetu Gminy na 2013 rok stanowi załącznik Nr 7  do protokołu). 
Następnie Skarbnik Gminy odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
uchwały budżetowej  Gminy na rok 2013, która jest pozytywna. 
(Opinia RIO o projekcie uchwały budżetowej na 2013 rok stanowi załącznik Nr 8  do 
protokołu). 
Z kolei Przewodnicząca Rady odczytała opinię  stałych Komisji Rady Gminy o projekcie 
budżetu Gminy na rok 2013. 
(Opinia stałych Komisji Rady Gminy stanowi załącznik Nr  9 do protokołu). 
Z kolei głos zabrał Wójt Gminy w temacie projektu budżetu Gminy na 2013 rok.  
Następnie Przewodnicząca Rady zarządziła dyskusję nad projektem budżetu Gminy, w której 
głos zabrali: 
- Przewodnicząca Rady – „w projekcie uchwały budżetowej na 2013 rok przewiduje się 
dochody majątkowe w kwocie 997.170 zł, my natomiast dzisiaj otrzymaliśmy informację, że 
w projekcie budżetu zaplanowano dochody ze sprzedaży składników majątkowych  gminy w 
kwocie 734.170 zł i jest różnica w kwocie 263 tys.zł. Skąd ta różnica ? 
- Skarbnik Gminy – „kwota 731.170 zł to są dochody ze sprzedaży działek, natomiast różnica 
263.000 zł to min. 200.000 zł to jest kwota, jaka prognozujemy otrzymać na rekultywację 
gruntów.60 tys. zł jest to kwota, jaką planujemy otrzymać ze środków unijnych  na skutek 
realizacji w ramach Odnowy wsi zadania dot. modernizacji świetlicy wiejskiej w Zbietce i 3 
tys.zł są to dochody jakie zamierzamy otrzymać w ramach pozostałych dochodów 
majątkowych (głównie chodzi o odpłatność za inwestycję realizowaną w ramach kanalizacji”  
- radny Rodzewicz – „mam wrażenie, że generalnie są przeszacowane dochody, a 
niedoszacowane wydatki jeśli chodzi o cały budżet. Tym bardziej, że niektóre rzeczy nie będą 
wymagalne w tym roku, a będziemy płacić z budżetu przyszłego roku”;  Rachunkowo 
wszystko się zgadza, ale podejrzewam jak w tym roku nie była wykonana sprzedaż, a 2013 
rok ma być gorszy to nie ma co się łudzić” 
- radna Kapczyńska – „prognozy są takie, ze rok 2013 ma być dla wszystkich rokiem 
naprawdę trudnym. Zadań przybywa, na nasze dochody będzie miała też wpływ ustawa 
śmieciowa, która może wszystko wywrócić. Pytanie – skąd wziąć pieniądze jak nie będzie 
wpływów ?  
- Wójt – „nie było takiego budżetu żeby wszystko było OK. a ryzykowaliśmy  więcej jak dzisiaj 
Powiedzieć o ile przeszacowano ? Ja mówiłem o współpracy. Proszę zachęcić  do kupna 
działki. Proszę na budżet spojrzeć z odpowiedzialnością. Przecież to państwo powierzacie 
wykonanie uchwały Wójtowi i ja musze ten ciężar unieść ze swoimi pracownikami. To co 
zrobiliśmy do dzisiaj na terenie gminy to nikt nie zabierze. Najważniejsze w tej uchwale, że 
udało się zbilansować, że nie mamy zobowiązań wymagalnych, przynajmniej na razie i na 
razie nikogo na dyscyplinę finansową nie trzeba było podawać. Na dzisiaj muszę powiedzieć, 
że wszyscy kierownicy jednostek rozumieją dlaczego są przesunięcia w budżecie, Ja deklaruję 
pełne zaangażowanie w realizację tego budżetu który za chwilę państwo uchwalicie”;  
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- radna Kapczyńska –„na pewno budżet na rok 2013 nie należy do łatwych, same spłaty rat 
kredytów, wykupu obligacji to kwota 1.295.671 zł plus odsetki).Na rożne wypowiedzi  na 
temat, że jesteśmy II gminą w powiecie pod względem zadłużenia  wszyscy radni, sołtysi 
powinni umieć odpowiedzieć co za to zostało zrobione. Rok 2013 będzie trudnym rokiem 
zważywszy na tę sytuacje ekonomiczną. Ale myślę, że ten wytyczony plan ograniczania 
wydatków bieżących do maksimum potrzeb będzie owocem, że ten budżet będzie 
zrealizowany. Planując budżet P.Wójt, P.Skarbnik, referat finansowy nie mogli postąpić 
inaczej jak powtórnie wystawiać te nieruchomości do sprzedaży. Spodziewam się, ze zmiana 
ogrzewania olejowego na gazowe też przyniesie jakieś oszczędności”; 
- radny Witucki – „ten budżet, jak i poprzednie zawsze budziły wiele kontrowersji Natomiast 
jak już kiedyś powiedziałem, że teraz też płacimy częściowo za to ze kiedyś inwestowaliśmy 
w naszej gminie i z tego budżetu widać ze na utrzymanie tego nie idą tak małe kwoty i z tym 
trzeba się pogodzić, natomiast nie wystarcza już w jakimś stopniu na inwestycje które byśmy 
chcieli. Na pewno byłoby dużo do zrobienia na terenie gminy – myślę tu o drogach, 
chodnikach. Uważam, ze ten budżet jest realny do wykonania. Dobrze byłoby jakby jakieś 
środki znalazły się i możnaby skorzystać z funduszy unijnych, chociaż jak wiadomo tam też 
potrzebny jest udział własny gminy. 
Wracając do dotacji na Bibliotekę, która wynosi 348.000 zł, podczas gdy na utrzymanie 
wszystkich świetlic w gminie jest 347.000 zł. Chcielibyśmy aby w każdej miejscowości coś się 
działo. 
Jeśli chodzi o fundusz sołecki – na spotkaniu z P.Wójtem ustalono aby zarezerwować środki 
na wieńce dożynkowe. Stwierdzam z przykrością, że w tym roku mają być dożynki 
powiatowe w Mieścisku, a kwoty na wieńce zarezerwowało tylko 9 sołectw, czy to znaczy, ze 
pozostałe nie chce się w to włączyć ? 
- radny Wojtyszyn – „mówiąc o dochodach, akurat Mieścisko jest tak usytuowane, że jest 
omijane przez rurociągi, gazociągi. Ja myślę, że może zacznie coś procentować jak staną 
elektrownie wiatrowe, może powstanie sklep wielkogabarytowy ?” 
- radny Górski – zabrał głos w sprawie zadłużenia gminy, które stawiane jest jako zarzut – 
nasza gmina nie ma dodatkowych dochodów, a wiec gdyby nie to zadłużenie to wiele rzeczy 
nie byłoby możliwości zrobienia.  Myślę, że dla mieszkańca najważniejszą rzeczą jest to, że 
inwestycje są i korzystają z nich niż opisanie w gazecie, że nasza gmina jest tak mocno 
zadłużona. Mamy doświadczenie, że służby gminne z tym zadłużeniem sobie dobrze radzą i 
myślę, że to będzie kontynuowane. Można się nie zadłużać, a tylko administrować ale czy to 
byłoby dobre działanie ? – chyba nie”; 
Podsumowując dyskusją Przewodnicząca Rady zapytała P.Wójta czy wnosi do budżetu jakieś 
autopoprawki. W związku z brakiem autopoprawek i wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca 
Rady poddała projekt uchwały budżetowej pod głosowanie w treści:” kto jest za przyjęciem 
budżetu na rok 2013? „ 
Na 15 radnych uchwała budżetowa na rok 2013 w glosowaniu została podjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik Nr 10  do protokołu. 
P.Wójt podziękował za poparcie tego budżetu. 
Na sesję przybył radny powiatowy – P.Tadeusz Synoracki, którego powitała Przewodnicząca 
Rady. 
 
Adn. 12 – Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Mieścisko. 
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 Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z opiniowaniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, na sesji nie 
zgłoszono do niego zapytań. 
Wobec powyższego Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 11 
do protokołu. 
 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady złożyła wszystkim 
życzenia z okazji zbliżających się  Świąt Bożego Narodzenia i zamknęła XXI sesję Rady Gminy. 
 
 
 
 Protokółowała:     Przewodniczyła sesji 
 
 Inspektor ds. obsługi     Przewodnicząca Rady 
 organów gminy 
 
 /Wiesława Kujawa/     /Elżbieta Kapczyńska/ 
 
 
 
 
 

 


